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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 8/2006 
Caràcter: ordinària 
Data: 28 de juliol de 2006 
Horari: de 10:45 a les 13:40 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Maria Burgués Bargués,  Regidora 
 
 

Lluis Pere Alonso Ballester,  Regidor 
 
 

Josep Maria Llop Torné,  Regidor 
 
 

Montse Parra  Albà,  Regidora 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  Regidor 
 
 

Montse Mínguez García,  Regidora 
 
 

Pilar Castillo Elíes,  Regidora 
 
 

Gerard Ferrer Valdés,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Conxita Tarruella Tomàs,  Regidora 
 
 

Benet Tugues Boliart,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Marta Alòs Lòpez,  Regidora 
 
 

Anna Maria Balañà Brugulat,  Regidora 
 
 

Antonio Chico Purroy,  Regidor 
 
 

Pilar Arnalot Muntó,  Regidora 
 
 

Jesús Angel Garcia Bragado  Regidor 
 
 

Maria Dolors López Aguilar,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Xavier Sáez Bellobí,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
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Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

Francesc Pané Sans,  Regidor 
 
 

Ramon Camats Guardia,  Regidor 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 

 
Excusa la seva assistència: 
 
Marta Camps Torrens,  

 
 
 
Regidora 

 

 
 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 30 de juny de 2006. 

 
 
 
2.- PRESA DE POSSESIÓ COM A REGIDOR DEL SR. JESUS ANGEL GARCÍA BRAGADO 
  
El Sr. secretari dona lectura a la credencial de data 7 de juliol de 2006, enviada per la Junta Electoral 
Central, en la qual s'expresa que ha estat designat regidor de l'Ajuntament de Lleida el Sr. Jesús 
Angel García Bragado, en substitució, per renúncia, del Sr. Enric Ramon Oró Gallart. 
 
A continuació es procedeix a efectuar l'acte de promesa o jurament del càrrec per part del nou regidor 
de la Corporació. El Sr. secretari, en presència del Sr. alcalde, fa lectura de la fòrmula oficial del 
jurament o promesa del càrrec i el nou regidor respon "si, prometo". 
 
El Sr. alcalde imposa al nou regidor la venera i l'escut de la ciutat, seguint la tradició dels actes de 
presa de possessió del nostre Ajuntament . 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que van del 
núm. 3546 fins al núm. 4423, ambdòs inclosos. 
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4.- DONANT COMPTE ESPECÍFICA DE DIVERSOS DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets: 
 
- Decret de 7-7-06 relatiu a la delegació en la primera tinent d'alcalde Sra. Maria Burgués i Bargués, 
amb caràcter temporal, pel període del 8 al 31 de juliol, de les competències i funcions d'Alcaldia 
delegades en la tinent d'alcalde Sra. Marta Camps i Torrens.  
 
- Decret de 19-7-06 de delegació de funcions d'Alcaldia, per absència, de l'1 al 5, del 7 al 13 i  del 21 
al 27 d'agost en els tinents d'alcalde Srs. Xavier Sàez i Bellobí i Marta Camps i Torrens. 

 
 
 
5.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PROPER PLE ORDINARI 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de setembre  de 
2006 es celebri el dimecres dia 4 d'octubre de 2006. 
 
Segon.- Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions per ajustar-
se a la nova data de convocatòria. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la Intervenció i 
Tresoreria, i als responsables dels àmbits municipals, als efectes de general coneixement. 

 
 
 
6.- SUBSTITUCIÓ D'UN DELS REPRESENTANTS DE L'AJUNTAMENT AL CONSELL GENERAL 
DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Designar com a membre del Consell General del Consorci de Promoció Econòmica, en 
representació de l'Ajuntament de la ciutat, a S.Sa. Dolors López i Aguilar (G.M. del PP) en substitució 
del Sr. Enric Oró i Gallart. 
 
2.- Notificar aquest acord a les persones interessades i al Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
als efectes oportuns. 

 
 
 
7.- SUBSTITUCIÓ D'UN DELS REPRESENTANTS DELS GRUPS MUNICIPALS (PP) QUE HAN DE 
FORMAR PART DEL CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA CIUTAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Nomenar com a membre del Consell Econòmic i Social el regidor del Grup Municipal del 
Partit Popular S. Sa. Enric Montanya i Mías, en substitució del Sr. Enric Oró i Gallart. 
 
Segon.-Donar trasllat del present acord a les persones afectades i a la presidència i a la secretaria del 
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Consell Econòmic i Social als efectes oportuns.  
 

 
 
8.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'INICI D'EXPEDIENT PER LA CONCESSIÓ D'UNA PLACA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A LA FECOLL 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de 27-6-2006 pel qual es va resoldre: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en LA 
FECOLL, per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit cultural. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Xavier Sàez, regidor instructor de l'expedient i al Sr. Lluís Sanmartín, secretari, 
per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
9.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE JUSTÍCIA DE 
LA GENERALITAT PER A DETERMINAR LES COMPENSACINOS DERIVADES DE LA UBICACIÓ 
D'UN EQUIPAMENT PENITENCIARI AL TERME MUNICIPAL DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració signat el dia 29 de maig de 2006 entre el Departament de Justícia 
de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Lleida, per a determinar les compensacions derivades 
de la ubicació d'un equipament penitenciari al terme municipal de Lleida. 

 
 
 
10.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB EL CONSORCI ADMINISTRACIÓ 
OBERTA ELECTRÒNICA DE CATALUNYA  PER A L'EXPEDICIÓ TELEMÀTICA DE VOLANTS 
DEL PADRÓ MUNICIPAL D'HABITANTS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Ratificar el conveni de col·laboració  signat el dia 21 de juliol de 2006, entre el Consorci 
Administració Oberta i Electrònica de Catalunya i l'Ajuntament de Lleida,  per a l'expedició telemàtica 
de volants del Padró municipal d'habitants. 
 
Segon.- Que per part de l'alcaldia i de les regidories competents s'adoptin les resolucions oportunes 
pel desenvolupament del conveni i la implementació de les actuacions previstes en el mateix.  

 
 
 
11.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI MARC PER A L'IMPULS DEL R+D+I A LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Ratificar el conveni  marc signat el passat dia 19 de juliol de 2006, entre el Departament 
d'Educació i Universitats, el Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca (incloent també d'Institut de 
Recerca i Tecnologia Agroalimentàries - IRTA), el Departament de Salut, l'Ajuntament de Lleida i la 
Universitat de Lleida, per a l'impuls del R+D+I a Lleida.  
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Segon.- Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde pel desenvolupament del conveni  marc i per l'adopció dels acord 
complementaris per la realització dels objectius del mateix; a aquest efectes s'atorguen els poders que 
en Dret siguin pertinents.  

 
 
 
12.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ I 
UNIVERSITATS, EL DEPARTAMENT DE CULTURA, L'AJUNTAMENT, LA UDL I EL CONSORCI 
DE BIBLIOTEQUES PER A LA CREACIÓ DE L'EQUIPAMENT GEPA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Ratificar el conveni de col·laboració entre el Departament d'Educació i Universitats, el 
Departament de Cultura, l'Ajuntament de Lleida, la Universitat de Lleida i el Consorci de Biblioteques 
Universitàries de Catalunya per a la creació de l'equipament GEPA (Garantía d'espai per a la 
preservació de l'accés) signat el passat dia 19 de juliol de 2006. 
 
Segon.- Facultar a l'Il.lim. Sr. alcalde pel desenvolupament del conveni i per l'adopció dels acord 
complementaris i de gestió que del contingut i objectius del conveni; a aquest efectes s'atorguen els 
poders que en Dret siguin pertinents.  

 
 
 
13.- APROVACIÓ PROTOCOL DE COL.LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT, LA UDL, LA 
DEMARCACIÓ DE LLEIDA DEL COAC I EL COL.LEGI D'APARELLADORS I ARQUTIECTES 
TÈCNICS DE LLEIDA PER A L'ORGANITZACIÓ DE LA IX SETMANA D'ESTUDIS URBANS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar el text inicial del Protocol de Col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida, la Universitat 
de Lleida, La demarcació del Lleida del Col·legi d'Arquitectes de Catalunya i el Col·legi d'Aparelladors i 
Arquitectes Tècnics de Lleida, per a l'organització de la IX Setmana d'Estudis Urbans. 
 
Designar com representant de La Paeria, a tots els efectes de gestió, al Sr. Josep Maria Llop Torné,  
Regidor Adjunt a l'Alcaldia, pel ple desenvolupament del mateix. 
 
Segon.- Notificar el present acord a la resta de les entitats signants per la seva ratificació. 
 
Tercer.- Consignar les despeses del mateix en les partides corresponents municipals en el moment de 
la formalització per Decret del mateix. 
 
Quart.- Facultar plenament l'Il.lm. Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les resolucions i acords de 
gestió de la proposta de referència. Autoritzar expressament l' Il.lm. Sr. Alcalde de l'Ajuntament de 
Lleida per la redacció, modificació, i signatura dels corresponent documents finals del Protocol de 
col·laboració, de conformitat amb els antecedents, propostes i models que consten en  l'expedient, i 
els derivats de les propostes de les entitats signants. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ DEL PLA MUNICIPAL DE PREVENCIÓ DE RISCOS LABORALS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
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1r. L'aprovació del Pla Municipal de Prevenció de Riscos Laborals, exemplar del qual s'adjunta en 
l'expedient administratiu. 
 
2n. S'incorporaran progressivament com annexos al Pla Municipal de prevenció de Riscos Laborals,  
totes les Instruccions de Treball i Procediments en matèria de prevenció, elaborats pel Comité de 
Seguretat i Salut i pel Servei de Prevenció de Riscos Laborals, que hagin estat aprovats per decret 
d'Alcaldia. 
 
3r. Una vegada aprovat, les adaptacions del contingut del Pla Municipal de Prevenció de Riscos 
Laborals a les modificacinos legislatives o reglamentàries, es realitzaran per decret de l'alcalde, a 
proposta del Comitè de Seguretat i Salut. 

 
 
 
15.- CREACIÓ D'UNA PLAÇA D'AGENT DE LA GUÀRDIA URBANA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Creació d'una plaça d'agent de la Guàrdia Urbana, escala administració especial, subescala 
serveis especials, classe policia local, grup D. 
 
2n. Habilitar la partida pressupostària corresponent. 

 
 
 
16.- CREACIÓ DE DIFERENTS LLOCS DE TREBALL ADSCRITS A LA REGIDORIA DE JOVENTUT 
  
Amb 15 vots a favor del PSC, ERC-EV I ICV-EA i 11 abstencions de CiU i PP,  
s'acorda: 
 
1r. La creació dels llocs de treball següents: 
 
- CAP D'UNITAT TÈCNICA D'INFORMACIÓ JUVENIL. Catalogació: Nivell 1: 13 Nivell 2: 1. 
- CAP D'UNITAT TÈCNICA TÈCNICA DE LLEURE I CULTURA JUVENIL. Catalogació: Nivell 1:13  
Nivell 2: 1. 
- CAP D'UNITAT TÈCNICA D'ASSOCIACIONISME I PARTICIPACIÓ JUVENIL. Catalogació: Nivell  
1:13  Nivell 2: 1.  
 
2n. Els llocs de treballs abans esmentats portaran implícit el complement d'exclusivitat i de jornada 
partida tres tardes. 
 
3r. Habilitar la partida pressupostària corresponent.  

 
 
 
17.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PEL SR. JOSEP M. LLOP TORNÉ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Josep M. Llop i Torné, regidor de l'Ajuntament de Lleida, per a exercir un segon lloc 
de treball com a professor associat a temps parcial T1-3H, en el Departament de Geografia i 
Sociologia de la Universitat de Lleida, Àrea de Coneixement: Geografia Humana, amb una dedicació 
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de 3 hores setmanals, dins del període setembre 2006 a juliol 2007. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la Direcció de Serveis de l'Àmbit de Serveis Generals. 

 
 
 
18.- AUTORITZACIÓ COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PEL SR. FRANCISCO JAVIER EZCURRA 
CIAURRIZ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari interí Sr. Francisco Javier Ezcurra Ciaurriz, auxiliar administratiu, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat d'ensenyament no reglat (formació) a l'empresa General d'Estudis 
Lleida SL, amb una dedicació de 2 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o en el 
contingut, s'haurà de comunicar a la Direcció de Serveis de l'Àmbit de Serveis Generals. 

 
 
 
19.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMENT MUNICIPAL DEL SERVEI D'AUTO TAXI DE 
LLEIDA 
  
Atès que el Reglament Municipal del Servei d'Autotaxi es va aprovar inicialment el dia 3 de març de 
2006 pel Ple de la Corporació. 
 
Atès que seguidament, i de confomitat amb l'establert en la legislació vigent, es va procedir a 
l'obertura d'un termini de 30 dies d'informació pública, als efectes de què, durant el mateix, els 
ciutadans poguessin presentar les al.legacions que consideressin convenients, i que l'esmentat termini 
ha finalitzat el dia 20 de maig de 2006. 
 
Vistes les al.legacions que s'han formulat a aquests efectes i havent-se inclòs en el text del Reglament 
les que han estat acceptades. 
 
Per unaninimitat s'acorda aprovar definitivament el Reglament Municipal del Sevei d'Autotaxi. 

 
 
 
20.- APROVACIÓ CONENI DE COL.LABORACIÓ AMB L'ASSOCACIÓ DE MARES I PARES DE 
GAIS I LESBIANES, PER DUR A TERME ACCIONS ENTORN EL "BUILLING" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Associació de mares i pares de 
gais i lesbianes (AMPGIL) per dur a terme accions de sensibilització a la nostra ciutat entorn el builling 
per raons d'opció i orientació sexual. 
 
Entitat: ASSOCIACIÓ DE MARES I PARES DE GAIS I LESBIANES 
NIF: G60745478 
Subvenció: 3087 euros 
Activitat: Accions de sensibilització entorn el builling 
Partida: 05/460/489,01. 
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2n. es lliurarà bestreta del 100% de l'esmentada subvenció durant el darrer trimestre de l'any natural 
en curs. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposen les Bases d'execució del pressupost municipal per a 
l'exercici 2006. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ INICIAL DEL I PLA MUNICIPAL DE POLÍTIQUES D'IGUALTAT DE GÈNERE A 
LLEIDA 2006-2010 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
· Aprovar inicialment la proposta de I Pla Municipal de Polítiques d'Igualtat de Gènere a Lleida 2006-
2010. 
 
·Sotmetre aquest acord a exposició pública, mitjançant la inserció del corresponent anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, en els mitjans locals de comunicació escrita diària i en el tauler 
d'anuncis de la Corporació, per un termini de 30 dies hàbils, per a la formulació d'al.legaicons. Cas de 
no presentar-se'n cap, es considerarà aprovat definitivament el document. 

 
 
 
22.- APROVACIÓ INICIAL DEL DOCUMENT "DELIMITACIÓ DE LES URBANITZACIONS,  LES 
EDIFICACIONS I LES INSTAL.LACIONS AFECTADES PER LA LLEI 5/2003 DE MESURES DE 
PREVENCIÓ DELS INCENDIS FORESTALS AL MUNICIPI DE LLEIDA I FASES D'EXECUCIÓ 
DELS TREBALLS" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
· Aprovar inicialment el document "Delimitació de les urbanitzacions, les edificacions i les instal.lacions 
afectades per la Llei 5/2003 de mesures de prevenció dels incendis forestals al municipi de Lleida i 
fases d'execució dels treballs. 
 
·Sotmetre aquest acord a exposició pública, mitjançant la inserció del corresponent anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, Diari Ofical de la Generalitat de Catalunya, un dels mitjans de 
comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la Corporació, per un termini de 30 dies hàbils, 
per a la formulació d'al.legacions i reclamacions. En cas de no presentar-se cap, es considerarà 
aprovat definitivament. 

 
 
 
23.- APROVACIÓ SOL.LICITUDS DAVANT EL SERVEI D'OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT PER 
A LA REALITZACIÓ DEL PROJECTE "PLA DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC I CREACIÓ 
D'OCUPACIÓ EN L'ÀMBIT SOCIO-EDUCATIU DE LA CIUTAT DE LLEIDA" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar les sol.licituds presentades per l'Ajuntament de Lleida -Institut Municipal d'Educació- davant el 
Servei d'Ocupació de la Generalitat de Catalunya per a la realització del projecte "Pla de 
desenvolupament econòmic i creació d'ocupació en l'àmbit sòcio-educatiu de la ciutat de Lleida" que 
opta a la convocatòria 2006 dels Plans d'Ocupació. 
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24.- APROVACIÓ D'ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGIR A PARTIR DE L'ANY 2007 
  
Abans de votar la proposta de Modificació d'Ordenances fiscals per a l'any 2007, presentada per 
l'Equip de Govern,  es procedeix a la votació de les esmenes presentades pels grups municipals del 
PP i de CiU, el text de les quals consta en l'expedient administratiu. 
 
Les sis esmenes presentades pel grup municipal del PP es voten en tres grups diferenciats. El primer 
grup, que correspon a les esmenes 1 i 2, es rebutgen amb 4 vots a favor del grup del PP i 22 vots en 
contra dels grups del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA. Les esmenes números 3, 4 i 5 són igualment 
rebutjades amb 11 vots a favor dels grups de PP i CiU i 15 vots en contra dels grups del PSC, ERC-
EV i ICV-EA. L'esmena número 6 és rebutjada amb 4 vots a favor del PP, 15 vots en contra del PSC, 
ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions del grup de CiU. 
 
Per part del grup municipal de CiU es van presentar 17 esmenes, de les quals van estar retirades pels 
seus proponents les corresponents als números 10 i 14. Igualment es procedeix a votar les esmenes 
agrupades, segons el detall següent. Les esmenes 1 i 2 són rebutjades amb 7 vots a favor del grup de 
CiU i 19 vots en contra dels grups del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA. Les esmenes números 3, 6, 12 i 15 
són rebutjades amb 7 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 4 
abstencions del grup del PP. Les esmenes números 4, 5, 7, 8, 9, 11, 13, 16 i 17 són igualment 
rebutjades amb 11 vots a favor dels grups de CiU i PP i 15 vots en contra dels grups del PSC, ERC-
EV i ICV-EA. 
 
Sotmesa a votació la proposta de Modificació d'Ordenances fiscals que consta a l'expedient tramitat al 
respecte, amb 15 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 vots en contra 
dels grups municipals de CiU i PP, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions que es 
detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classifació de carrers a efectes recaptadors 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l'increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d'auto taxi 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències per a activitats de publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental  
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, domiciliaris i 
assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrda Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals 
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OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per serveis de menjador a les escoles bressol municipals 
OF núm. 2.17 Taxa per activitat del departament de Serveis Socials 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d'empreses explotadores de subministraments 
que afectin  la generalitat o a una part important del veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d'equipaments municipals 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l'empresa Aigües de Lleida-Seragua SA i FCC SA 
UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
Segon.- Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aquest acord 
s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels 
quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i presentar les reclamacions 
oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en 
un dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
Tercer.-  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre 
com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no impugnats, de 
conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
Quart.- Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 

 
 
 
25.- ADJUDICACIÓ CONTRACTE DE CONCESSIÓ D'OBRA PÚBLICA PER A L'EQUPAMENT 
DESTINAT A L'ESCOLA MUNICIPAL DE BELLES ARTS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
  
1.  Adjudicar    a    l'empresa SORIGUÉ,SA, amb CIF núm. A-25007832, el concurs per procediment 
obert per a la concessió d'obra pública per a la rehabilitació de l'antiga església de Sant Pau per a la 
seu de l'Escola Municipal de Belles Arts (EMBA), per   una tarifa total de 12.176.280,21 euros i un 
termini de 25 anys, d'acord amb el Plec de clàusules administratives, econòmiques i tècniques que 
regeixen el contracte i l'oferta íntegra presentada. 
 
2n.  Requerir  a la Cia.  adjudicatària, per a que en el termini de 15   dies,   constitueixi   la   garantia  
definitiva corresponent al 4% de l'import de la inversió total durant la fase de construcció de l'edifici, 
prèviament a la signatura del  corresponent contracte, una vegada aprovat el projecte executiu per la 
Paeria.                                
 
3r.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a que en representació de la Corporació, procedeixi a la signatura 
de quants documents siguin necessaris per a l'executivitat d'aquest acord. 

 
 
 
26.- ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ D'OBRA PÚBLICA PER A UN 
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EQUIPAMENT DESTINAT A ESCOLA BRESSOL 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar l'informe relatiu a l'errada produïda en un document de la plica presentada per l'empresa 
BENITO ARNO E HIJOS, SA. en el concurs de la concessió d'obra pública per a un equipament 
destinat a Escola Bressol, en la zona d'equipament del Pla Parcial Aubarés i que consisteix en que 
l´annex III de l'oferta econòmica presentada a la referida licitació és el  mateix que l´Annex III de  
l'oferta econòmica presentada per la referida empresa a  una altra licitació l'obertura de la qual es va 
fer amb anterioritat. 
 
2n.- Considerar subsanable l'errada o defecte material produït acceptant-se la documentació aportada 
per l'empresa BENITO ARNO E HIJOS,SA., mitjançant  el seu escrit de data 20 de juny de 2006 i que 
substitueix a l´Annex III de l'oferta econòmica que figura en el sobre B de la seva plica. 
 
3r.- Adjudicar a l'empresa BENITO ARNÓ E HIJOS,SA, amb CIF núm. A-25006834, el concurs per 
procediment obert per a la concessió d'obra pública per a la construcció d'un edifici en la zona 
d'equipament del Pla Parcial d'Aubarès per a una Escola Bressol Municipal, per una tarifa total de 
10.342.149,96 euros i un termini de 25 anys, d'acord amb el Plec de clàusules administratives, 
econòmiques i tècniques que regeixen el contracte i l'oferta íntegra presentada.  
            
4t.  Requerir  a la Cia.  adjudicatària, per a que en el termini de 15   dies,   constitueixi   la   garantia  
definitiva corresponent al 4% de l'import de la inversió total durant la fase de construcció de l'edifici, 
prèviament a la signatura del  corresponent contracte, una vegada aprovat el projecte executiu per La 
Paeria.                                
5èr.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a que en representació de la Corporació, procedeixi a la 
signatura de quants documents siguin necessaris per a l'executivitat d'aquest acord. 

 
 
 
27.- CONCURS PER A L'ADJUDICACIÓ D'UN CONTRACTE DE CONCESSIÓ D'OBRA PÚBLICA 
PER A UN EQUIPAMENT DESTINAT A LA PREFECTURA GUÀRDIA URBANA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar, inicialment, el Plec de Clàusules Administratives, Econòmiques i Tècniques que han de 
regir el concurs per a adjudicar el contracte de concessió d'obra pública de construcció d'un edifici per 
a la prefectura de la Guardia Urbana. 
 
2n.- Sotmetre el present Plec de Clàusules a exposició pública pel termini de 20 dies, durant el qual es 
podran formular reclamacions i al·legacions. En el supòsit que no n'hi hagi, es considerarà aprovat 
definitivament. 
 
3r.- Al mateix temps, iniciar procediment licitatori, mitjançant concurs per procediment obert, de 
conformitat amb allò que estableix l'art. 78 del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, aprovat segons RDL 2/2000 de 16 de juny. 
 
4t.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a que en representació de la Corporació, procedeixi a la signatura 
de quants documents siguin necessaris per a l'executivitat d'aquest acord. 

 
 
 
28.- APROVACIÓ PLEC DE CONDICIONS MARQUESINES AUTOBUSOS 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el Plec de Clàusules Administratives, Econòmiques i Tècniques reguladores de la 
concessió per la instal·lació i manteniment de les marquesines per  als autobusos, elements de 
senyalització de transport urbà i altres elements informatiu s i publicitaris de la ciutat de Lleida. 
Exposar-ho al públic durant el termini de vint dies mitjançant els anuncis reglamentaris.  
 
2n.- Iniciar simultàniament el procés licitatori per la  concessió per la instal·lació i manteniment de les 
marquesines per  als autobusos, elements de senyalització de transport urbà i altres elements 
informatius i publicitaris de la ciutat de Lleida, mitjançant el sistema de concurs, pel procediment obert 
i amb sistema de tramitació ordinària, de conformitat amb el previst en els articles 159,1 85 i ss i 
concordant del R.D. Leg. 2/2000, que aprova el text refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques i article 122 del R. D. Leg. 781/1986, de 18 d'abril, que refon les 
disposicions legal vigents en matèria del règim local. 

 
 
 
29.- APROVACIÓ DE LA PRESENTACIÓ DE LES ACTUACIONS EN ACCESSIBILITAT DEL PARC 
MUNICIPAL DE LA MITJANA ALS PREMIS REINA SOFIA D'ACCESSIBILTIAT UNIVERSAL DE 
MUNICIPIS 
  
L'Ordre Munisterial ORDEN TAS/1841/2006, del dia 5 de juny de 2006, publicada en el BOE núm. 140 
del dia 13 de juny de 2006, estableix les bases reguladores i convoca la concessió dels Premis Reina 
Sofia, d'accessibilitat universal de municpis. 
 
Les recent inaugurades obres d'accessibilitat del Parc Municipal de la Mitjana són una actuació 
candidata a la presentació dels esmentats premis. 
 
Atès que l'Ordre estableix, entre altres requisits, l'aprovació pel Ple de l'Ajuntament, del compromís de 
presentar el projecte en accessibilitat, ja portat a terme, a aquesta convocatòria anual. 
 
Per unanimitat s'acorda informar favorablement la presentació de les actuacions en accessibilitat del 
parc Municipal de la Mitjana als premis Reina Sofia, d'accessibiltiat universal de muncipis. 

 
 
 
30.- APROVACIÓ DELS ESTATUTS DEL GOVERN TERRITORIAL DE SALUT A LLEIDA 
  
El Ple de l'Ajuntament de la ciutat, en la sessió del dia 31 de març de 2006, va aprovar per unanimitat 
la ratificació del pacte per a la salut de Lleida, signat el dia 18 de gener de 2006. 
 
El pacte preveia la redacció d'uns Estatuts del Govern Territorial de Salut de Lleida i per la creació del 
corresponent consorci. 
 
Atès l'informe favorable de la Comissió Informativa de Benestar i Cohesió Social de data 19 de juliol 
de 2006,  per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar els Estatuts del Govern Territorial de Salut de Lleida, reguladors del Consorci del mateix nom i 
donar-li la tramitació legalment prevista.  
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31.- APROVACIÓ CONVENI COL.LABORACIÓ AMB EL CONSORCI HOSPITALARI DE 
CATALUNYA 
  
Per unanimitat s'acorda l'establiment d'un conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el 
Consorci Hospitalari de Catalunya, que suposarà l'adopció dels següents acords: 
 
· L'Ajuntament de Lleida aportarà els recursos econòmics necessaris per al finançament de les 
tasques que li són encomanades al consorci Hospitalari de Catalunya, d'acord amb el pressupost 
aportat per aquest darrer. 
 
·El cost de l'assistència tècnica objecte del present conveni a prestar pel Consorci Hospitalari de 
Catalunya és de 8.000 euros (Iva inclòs)  pel que fa a les tasques compreses al punt 2.3 d'aquest 
conveni. 
 
· L'Ajuntament de Lleida farà efectives les respectives aportacions amb càrrec a la partida 
07.312.489.01, mitjançant transferència bancària al compte corrent designat pel consorci Hospitalari 
de Catalunya a aquest efecte. 
 
·El conveni s'estipula per una durada inicial de quatre mesos i es prorrogarà, en el supòsit que 
s'encomanin noves tasques al Consorci Hospitalari de Catalunya, d'acord amb el que preveu el pacte 
setè d'aquest conveni. 

 
 
 
32.- CESSIÓ GRATUÏTA A LA GENERALITAT DE CATALUNYA D'UNA FINCA MUNICIPAL, 
SITUADA AL P.P. SUR 19, A LA PERLLONGACIÓ DE LA RAMBLA CORREGIDOR ESCOFET, 
PER TAL DE DESTINAR-LA A LA CONSTRUCCIÓ D'UN CEIP AL BARRI DE BALÀFIA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1er.- Cedir gratuïtament, a favor de la Generalitat de Catalunya, el domini d'una finca que s'inscriurà 
en l'Inventari de Béns del Municipi, com a bé patrimonial. La finca té una superfície de 10.016,80 m2, 
qualificada de Sistema d'Equipaments, situada a l'àmbit del P.P. SUR 19, entre la perllongació de l'Av. 
Corregidor Escofet i els Jardins Francesc Solana. 
 
Descripció registral de la finca: pendent d'instrumentar. 
 
Referència cadastral: Pendent. 
 
2on.- La finca objecte de cessió s'ha de destinar a equipament escolar mitjançant la seva construcció 
i/o ús per a tal finalitat. A tals efectes, si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el 
termini de cinc anys o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte de 
cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l'Ajuntament de Lleida, en els termes que 
resulten de l'article 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals. 
 
En tot cas, operarà la reversió tant del bé objecte de cessió, com de les instal·lacions i construccions 
existents sobre la finca i a favor de l'Ajuntament de Lleida, transcorregut el termini de 30 anys, a 
comptar de la data d'inscripció en el Registre de la Propietat de la cessió acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l'Ajuntament ho serà en les condicions que faci possible 
continuar oferint el servei educatiu d'acord amb la normativa vigent. 
3er.- La construcció de l'equipament escolar a què fa referència aquest acord podrà ésser dut a terme 
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per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer, mitjançant qualsevol negoci jurídic, si be la 
prestació del servei educatiu en el mateix haurà d'efectuar-lo únicament la Generalitat de Catalunya 
 
El terreny és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar i comptarà, a l'efecte, amb tots 
els serveis necessaris. 
 
4rt.- Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal.lació i obres del centre docent gaudiran 
de les exempcions i bonificacions previstes al Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i en les ordenances Fiscals 
Municipals. 
 
5è.- En relació a l'equipament escolar, el Departament d'Educació, directament o a través de l'ens que 
determini, es farà càrrec del manteniment normatiu i del preventiu, així com de totes les reformes, 
adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. L'Ajuntament de Lleida, assumeix les 
despeses  corresponents a la vigilància, neteja, subministraments (electricitat, aigua i combustibles) i 
conserge en el cas que així sigui, així com el manteniment correctiu (petits desperfectes que es derivin 
de l'activitat escolar ordinària com ara bombetes, reposició de vidres trencats, etc.). 
 
6è.- Es garanteix l'ús de l'equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de l'AMPA del centre 
i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin a l'Ajuntament, atenent el 
Decret 218/2001, de 24 de juliol, pel qual es regula l'ús social dels edificis del centres docents públics. 
En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a realitzar activitats vinculades o compatibles al 
servei escolar, l'ús de l'equipament escolar s'autoritzarà de mutu acord entre l'Ajuntament i el 
Departament d'Educació. 
 
7è.- D'acord amb allò que preveu l'art. 49.2 b) del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, la 
Generalitat de Catalunya, en tant que cessionària de la parcel·la, haurà d'aportar a l'Ajuntament de 
Lleida la documentació que consideri necessària  que justifiqui que la finalitat de la cessió no es pot 
assolir mantenint l'ens local el domini o el condomini del bé, ni constituint sobre aquest cap dret real.
 
8è.- L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada: 
 
a) Al desenvolupament de les previsions del Conveni de Gestió Urbanística, de data 19 de juliol de 
2005, subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i el Srs. Ignasi M. Queralt Compte i Jaume Queralt Munné.
 
b) A què en el termini de 30 dies en què l'expedient romandrà a informació pública no hi hagi 
reclamacions ni al·legacions. 
 
9è.- Es faculta a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui necessària per a 
l'efectivitat del que es disposa en el present acord. 

 
 
 
33.- AUTORITZAR LA CONSTITUCIÓ D'UNA HIPOTECA SOBRE UNA FINCA, ALIENADA PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA A LA COOPERATIVA POR FONT, SCCL, SITUADA AL P.P. SUR 13, 
PARCEL.LA 21 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Autoritzar a la cooperativa POR FONT, S.C.C.L. la constitució d'una hipoteca sobre una finca, 
alienada per l'Ajuntament de Lleida, inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida núm. 4, Volum 
2492, Llibre 63, Foli 81, Registral núm. 3850, situada a l'àmbit del Pla Parcial de Pardinyes SUR-13, 
parcel·la 21, perquè pugui constituir una hipoteca a favor d'una entitat financera a fi de garantir 
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l'atorgament de préstecs o crèdits per finançar la construcció d'habitatges amb protecció oficial, amb 
lliuraments supeditats al control per l'entitat creditora i proporcional al desenvolupament de la 
realització de l'edifici. 
 
2. L'import màxim en concepte de capital de la hipoteca serà el global de DOS MILIONS CENT 
QUARANTA-CINC MIL EUROS (2.145.000,00.- euros). 
 
3. La garantia hipotecària que es constitueixi inclourà l'esmentat capital, els interessos ordinaris i de 
demora a un tipus màxim del 22%, durant un termini màxim de 5 anys, així com el 30% del capital per 
costes i altres despeses en cas d'execució. 
 
4. Les hipoteques hauran d'haver-se constituït en el termini màxim de 24 mesos a comptar des de  24-
01-2005, data de l'atorgament de l'escriptura de compravenda per l'Ajuntament de Lleida, amb una 
duració màxima de 31 anys. 
 
5. Les condicions resolutòries que s'imposaven en l'escriptura esmentada en l'epígraf anterior 
quedaran automàticament posposades a la hipoteca que es constitueixi, de forma que aquesta, sense 
ulterior intervenció de l'Ajuntament de Lleida, tingui caràcter de primera. 
 
6. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calgui per a l'execució d'aquest acord.  

 
 
 
34.- APROVAR INICIALMENT EL PLEC DE CONDICIONS JURIDIQUES I ECONOMICO-
ADMINISTRATIVES QUE  REGIRAN LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  DEL DOMINI PUBLIC, 
RELATIVA AL SUBSOL D'UNA ZONA VERDA MUNICIPAL, SITUADA A LA PART POSTERIOR 
D'UNA FINCA DEL C/ DEL PENEDES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives que ha de regir 
l'adjudicació, pel procediment negociat, a l'entitat mercantil FORJADOS CUBIERTAS, S.A., de la 
concessió administrativa de l'ús privatiu del domini públic, relativa al subsòl d'una porció de zona verda 
municipal (Clau Verd Urbà) de 877,12 m2, situada a la part posterior d'una finca amb front al carrer del 
Penedès, núm.25-35, per tal de destinar-lo a la construcció d'una part d'un aparcament soterrani de 
vehicles de l'edifici d'habitatges que l'esmentada entitat construirà en aquell indret.  
  
2.- Sotmetre el Plec de condicions a exposició pública per un termini de 30 dies, període durant el qual 
es podran formular reclamacions i al·legacions; en el supòsit que no n'hi hagi, el Plec es considerarà 
aprovat definitivament. 
 
3.- Un cop transcorregut el període d'informació pública esmentat anteriorment, i sempre que no hi 
hagi hagut reclamacions ni al·legacions, invitar formalment a l'entitat mercantil FORJADOS 
CUBIERTAS, S.A. perquè presenti, en el termini màxim de 20 dies, la sol·licitud de concessió del 
domini públic, juntament amb la resta de documentació prevista en l'article 3 del Plec de condicions.
  
4.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders necessaris  per a l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
35.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE MODIFICAT DE L'ESTUDI DE DETALL DEL POL. 
5, ILLES M2 I M3 DEL SECTOR CAMPUS UNIVERSITARI DE CAPPONT 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte modificat de l'Estudi de detall d'ordenació de volums del polígon 
5 de Cappont, illes M2 i M3 en el sector campus universitari de Cappont, presentat per l'entitat 
Eurotrading, SL  
 
2n.- Publicar l'acord al BOP, Premsa Local i Tauler d'Edictes Municipal i notificar-ho als interessats.

 
 
 
36.- APROVACIÓ CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA RELATIU A UNA FINCA INCLOSA EN LA 
UA 81-BIS SITUADA AL C/ RAMON SOLDEVILA 40 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística subscrit en data 8 de maig de 2006 entre l'Ajuntament de 
Lleida i AREA DE EXPANSION CONSTRUCTIVA, SA, per a la cessió anticipada d'un terreny de 
220,05 m2 afectat de vialitat pel Pla General de Lleida, situat en la Unitat d'Actuació núm. 81bis. 

 
 
 
37.- APROVACIÓ CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA RELATIU A UNA FINCA AFECTADA PEL 
PROJECTE DE COL.LECTOR DEL PLA DE MAGRANERS 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
APROVAR el Conveni de Gestió Urbanística subscrit en data 24 de juliol de 2006 entre l'Ajuntament 
de Lleida i TREBOR, 2010, SL  per a la cessió anticipada amb reserva de la titularitat dels 
aprofitaments urbanístics d'un terreny de 543,24m2 i l'ocupació temporal de 1.964,30 m2 de terreny  
(durant el temps necessari per a la realització de les obres del Col·lector),  classificats de sòl urbà, 
situats en els Unitats d'Actuació  51 i 73 i en sòl urbanitzable en l'àmbit del SUR-8, afectat per 
l'execució del Projecte modificat de construcció del col·lector del Pla dels Magraners.  

 
 
 
38.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN 
L'ÀMBIT DEL SUR 19 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desestimar les al·legacions presentades per Iberdroala Inmobiliaria SAU i dos mes, per Ramon 
Espinet Mestre en representació de Arquitectura Catalana SA Unipersonal, per Lluis Encuentra 
Martínez en representació de Promocions Torrefarrera SL, per Teresa Mirada Ariet en representació 
de Gamma Funds SL, per Marc Pallarés Pellisé en representació de Inmolleida Sl i perFrancesc serra 
Jané en representació del Grup Llar del Segre 21 SL i de VIBI 2005 SL. d'acord a l'informe del Servei 
d'Urbanime de data 24 de juliol de 2006. 
 
2. Aprovar provisionalment el projecte de Modificació puntual de Pla General de Lleida per  l'augment 
de densitat en l'àmbit del SUR 19, consistent en un increment de densitats amb destí  a habitatge de 
protecció oficial de règim general, que comporta la modificació de l' article 195 de les NN.UU  del Pla 
General (afegint un nou apartat), amb el següent contingut: 
 
"Art. 195.7     Densitat alternativa en l' àmbit del SUR 19 
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Es determina una densitat alternativa en l' àmbit del SUR 19, per destinar l' escreix en la seva totalitat 
a la construcció d' Habitatge de Protecció Oficial de règim general. 
Densitat alternativa 75 hab/ha 
L'escreix de densitat es destinarà obligatòriament a habitatge de protecció oficial de règim general.
 
En els documents de planejament derivat , l' edificabilitat d' habitatges d' HPO de règim general serà 
com a mínim el 20% del total del sostre i el corresponent a habitatges concertats serà com a mínim el 
10% del sostre total del sector en compliment de l' article 57 del DL 1/2005 pel qual s' aprova el text 
refós de la Llei d' Urbanisme". 
 
3. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'urbanisme per la seva aprovació definitiva si 
s'escau. 

 
 
 
39.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL PEL DESVIAMENT 
DE LES LÍNIES ELÈCTRIQUES D'ALTA TENSIÓ DE MAGRANERS (SUR 42-SUR 31) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment la Modificació puntual de Pla General de Lleida per situar els aprofitaments 
urbanístics municipals afectats pel desviament de les línies elèctriques d'alta tensió de Magraners 
(SUR 42- SUR 31). 
 
2. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme per la seva aprovació definitiva, si s'escau. 

 
 
 
40.- APROVACIÓ INICIAL  DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL EN L'ÀMBIT DE LA UA 71 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació puntual de Pla General de Lleida consistent en un augment de 
densitat en la Unitat d'Actuació 71, situada a Magraners, per destinar-lo a Habitatge de Protecció 
Oficial de règim general que comporta la modificació de l'article 192 de les NNUU del Pla General, es 
determina una densitat alternativa en l'àmbit de la UA 71, per destinar l'escreix en la seva totalitat a la 
construcció d'habitatge d'HPO Règim General (afegint un nou apartat), amb el seu contingut:  
 
"Article 192.6 .- Densitat alternativa en l'àmbit de l'UA 71 
Densitat alternativa      100 hab/ha 
L'escreix de densitat (20 habitatges /ha) es destinarà obligatòriament a habitatge de protecció oficial 
de règim general .  
 
Es preveu la construcció de 50 habitatges en règim de lloguer.  
D'acord el que preveu l'article 46 de DL 1/2005, atès que el 10% es preveu en lloguer d'HPO, restarà 
lliure de càrregues d'urbanització.   
En els documents de planejament derivat, l'edificabilitat per habitatges d'HPO de règim general serà 
com a mínim el 20% del total del sostre i el corresponent als habitatges concertats serà com a mínim 
el 10% del sostre total del sector en compliment de l'article 57 del DL 1/2005 Text refós de la Llei 
d'Urbanisme" . 
 
2. Aprovar el programa de participació ciutadana d'acord a l'apartat sisè del present informe proposta.
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3. Exposar al públic l'expedient, amb publicació en el BOP, tauler municipal d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel termini d'un mes 

 
 
 
41.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE 
MEDI AMBIENT I HABITATGE RELATIU A L'OFICINA D'HABITATGE SITUADA EN AQUEST 
MUNICIPI 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar el text del "CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE MEDI 
AMBIENT I HABITATGE I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, RELATIU A L'OFICINA D'HABITATGE 
SITUADA EN AQUEST MUNICIPI". 
 
2.-Autoritzar a l'Alcaldia per la seva signatura i per la realització de tots els actes necessaris per la 
seva execució i justificació. 

 
 
 
42.- APROVACIÓ DEL PROJECTE DE RECUPERACIÓ I INTEGRACIÓ MEDIAMBIENTAL DELS 
CAMPS ELISIS I CANALITACIÓ DEL RIU SEGRE - FASE II 
  
Amb 19 vots a favor del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el PROJECTE D'INTEGRACIÓ DELS PARCS: CAMPS ELISIS I CANALITZACIÓ DEL 
SEGRE, Fase II, per un import de 3.008.537,23 euros.  
 
2n.- Aprovar el Plec de Clàusules Particulars i Tècniques que ha de regir el concurs per procediment 
obert per a la contractació de l'esmentat projecte. 
 
3r.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant concurs, pel procediment obert, d'acord amb allò  establert 
a l'art. 78 del Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques, aprovat segons 
RD Legislatiu 2/2000 de 16 de juny. 
 
4t.- Aquesta adjudicació resta condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient en l'exercici 
pressupostari de l'any 2007, d'acord amb allò establert a l'art. 69.4 del Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 

 
 
 
43.- APROVACIÓ DEL PROJECTE DE TRAÇAT I CONSTRUCCIÓ DEL NOU VIAL DE CONNEXIÓ 
ENTRE LES CARRETERES N-II, N-230 i N-240 (AV. PINYANA) 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar inicialment el PROJECTE DE TRAÇAT I CONSTRUCCIÓ NOU VIAL DE CONNEXIÓ 
ENTRE LES CTRAS. N-II, N-230 I N-240, PK (N-230) 2,300 a (N-240) 95,2, TRAM: N-230 A N-240 
(AVINGUDA PINYANA que conté l'annex d'expropiacions) i l'actualització del conveni entre el Ministeri 
de Foment i l'Ajuntament de Lleida per a la construcció, finançament i conservació de la connexió de 
les carreteres N-II, N-230 i N-240, per un import de 5.396.946,90 euros.  
 
2n.- Obrir un període d'informació pública de 30 dies perquè es pugui examinar l'esmentat projecte i 
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formular les al·legacions pertinents. En cas que  no se'n presentin considerar-lo aprovat definitivament. 
  
3r.- Aprovar el Plec de Clàusules Particulars i Tècniques que ha de regir el concurs per procediment 
obert per a la contractació de l'esmentat projecte.  
 
4t.- Al mateix temps iniciar procediment licitatori condicionat a l'aprovació definitiva del Projecte, 
mitjançant concurs, pel procediment obert, d'acord amb allò  establert a l'art. 78 del Text Refós de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques, aprovat segons RD Legislatiu 2/2000 de 16 de 
juny . 
 
5é.- Aquesta adjudicació resta condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient en l'exercici 
pressupostari de l'any 2007, d'acord amb allò establert a l'art. 69.4 del Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 

 
 
 
44.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS RELATIVA A L'ALTERNATIVA DEL 
TRAÇAT DE LA VARIANT SUD DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent moció presentada conjuntament  per tots els grups 
municipals: 
 
1.-  L'Ajuntament de Lleida demana al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya l'estudi de dues noves propostes de traçat de la Variant Sud que minimitzin 
l'impacte ambiental a l'optimitzar infraestructures ja existents i reforcin la cohesió metropolitana: 
 
a) La proposta prioritària consisteix en l'exempció de pagament d'aproximadament cinc quilòmetres de 
l'autopista AP-2 en direcció a Saragossa: entre Montoliu de Lleida i Sudanell, la Variant Sud enllaçaria 
de l'Eix de l'Ebre on un nou enllaç aniria a trobar un tram de la quarta opció de traçat plantejada per la 
Generalitat a l'alçada del creuament del riu Segre. 
 
b) Alternativament i en cas d'impossibilitat de la primera, la segona de les propostes contempla l'ús 
només del tram lliure d'accés a l'autopista AP-2 com a primer tram de la Variant, per continuar 
paralel·la a l'autopista, passant pels termes de Lleida, Albatàrrec, Montoliu, Alcarràs i Sudanell, 
enllaçant amb la carretera que prové de l'eix de l'Ebre. En tots dos casos, s'hauria d'allunyar aigües 
avall per poder evitar el seu pas pels aiguamolls de Montoliu, connectant amb el camí de la Mariola a 
l'enllaç amb la variant nord. 
 
2.- L'Ajuntament de Lleida informarà d'aquests acords al Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya dins del període d'al·legacions obert al projecte de la Variant 
Sud. 
 
3.- L'Ajuntament de Lleida demana a la Generalitat de Catalunya que avanci en la licitació i la 
construcció dels altres trams de la Variant ja aprovats: el desdoblament de la via ja existent i la 
connexió oest amb la Variant Nord. 

 
 
 
45.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS RELATIVA A LA LLUITA CONTRA 
LA POBRESA I LA DESIGUALTAT EN EL MÓN. DIA DEL COOPERANT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada conjuntament per tots els 
grups municipals: 
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1. Que la lluita contra la pobresa i la desigualtat en el món és un dels majors reptes que té la nostra 
societat en aquests moments. Acabar amb la pobresa és no solament un compromís ètic de primer 
ordre, sinó a la vegada una de les condicions bàsiques per aconseguir un món més just i pacífic. 
 
2. Que la lluita contra la pobresa té avui un programa comú assumit per tota la Comunitat Internacional 
que es concreta en el compliment dels Objectius de Desenvolupament del Mileni en el 2015. 
 
3. Que el compromís de milers de persones amb la cooperació al desenvolupament és un exemple per 
a tota la societat i per a totes les Institucions que com a tal ha de ser reconegut i valorat. 
 
4. Que el reconeixement del treball dels cooperants és un deure per tota la societat al que tenim que 
contribuir des de les Institucions Democràtiques. 
 
I per això assumim el reconeixement fet explícit al declarar el Govern el dia 8 de setembre com a DIA 
DEL COOPERANT.  

 
 
 
46.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU RELATIVA AL CONFLICTE ACTUAL DEL PRÒXIM 
ORIENT 
  
Amb 11 vots a favor de CiU i PP i 15 en contra del PSC, ERC.EV i ICV-EA s'acorda rebutjar la 
següent proposta de moció presentada pel grup municipal de CiU: 
 
"CONDEMNAR tots els actes de violència, terrorisme i totes les formes de destrucció. 
 
RECLAMAR a la Comunitat Internacional, i especialment als actors amb més pes, un diàleg clar i seré 
amb el propòsit de desencallar el conflicte actual del Pròxim Orient. 
 
RECLAMAR a la Comunitat Internacional l'enviament d'ajuda humanitària a la zona del conflicte.  
 
COMUNICAR aquests acords a totes les forces polítiques catalanes amb representació parlamentària, 
al Parlament de Catalunya, al Congrés dels Diputats de Madrid i al Parlament Europeu". 

 
 
 
47.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC-EV I ICV-EA RELATIVA  AL CONFLICTE 
ACTUAL DEL PRÒXIM ORIENT 
  
Es procedeix a votar de forma separada el punt primer i la resta de punts de la moció de referència. El 
punt núm. 1 és aprovat amb 22 vots a favor  dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 4 
vots en contra del grup del PP. La resta de punts de la moció són igualment aprovats amb 15 vots a 
favor dels grups del PSC, ERC-EV i ICV-EA i 11 vots en contra dels grups de CiU i PP. 
 
Atenent els resultats de les votacions abans esmentades, s'aprova la proposta de moció següent: 
 
DEMANAR a les parts en conflicte, l'immediat cessament de les accions que impliquen l'actual estat 
bèlic i les seves tragèdies, i el retorn a les seves llars de les persones  segrestades per part de 
HESPOLA i dels detinguts de l'autoritat nacional palestina per part del Govern israelià. 
 
EXIGIR a la comunitat internacional, i especialment als actors amb més pes: els Estats Units i la Unió 
Europea, que pressionin amb tots els mitjans legals al seu abast per tal de posar fi a l'agressió militar 
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israeliana i imposar a l'estat d'Israel el compliment del dret internacional.De la mateixa manera 
demanem al Govern espanyol que segueixi ferm en la denúncia de les accions de guerra contra el 
Líban i els territoris de Palestina, i que reforci la seva disponibilitat a l'exercici de la mediació per la 
pau. 
 
RECLAMAR que la comunitat internacional mantingui els seus compromisos d'ajut econòmic al poble 
palestí, fonamentals en la greu situació econòmica que viuen els territoris palestins sota l'ocupació 
israeliana. 
 
EXIGIR la retirada immediata de l'exercit israelià dels territoris Libanesos que ha ocupat. 
 
COMUNICAR aquests acors a totes les forces polítiques catalanes amb representació parlamentària, 
al Parlament de Catalunya, el Congrés dels Diputats de Madrid, al Govern de l'Estat Espanyol, al 
Parlament Europeu i a la comunitat palestina de Catalunya. 

 
 
 

 

 
 

INTERVENCIONS 
 
Punt número 2. Pressa de possessió com a regidor del Sr. Jesús Ángel García Bragado  
 
El Sr. alcalde, després de l’acte de pressa de possessió del Sr. García Bragado li dóna l’enhorabona  i 
la benvinguda i li desitja tots els èxits com a regidor al servei de la ciutat. 
 
Punt número 24. Expedient d’Ordenances Fiscals 2007 
 
La Sra. Minguez, com a presidenta de la Comissió Informativa d’Economia intervé en primer lloc com 
a ponent. Fa referència als debats que van tenir lloc en exercicis anteriors i les posicions que altres 
vegades han defensat els grups de l’oposició i els del Govern. Creu que la batalla de xifres i 
percentatges no hauria de ser al centre del debat de les ordenances fiscals, cal arribar al fons i veure 
que hi ha darrere d’aquests números i quins arguments justifiquen les actualitzacions. Destaca que 
durant els darrers quatre anys s’ha mantingut constant la pressió fiscal en  l’1,6%, repartint la càrrega 
tributària entre els ciutadans d’una manera equitativa i justa. S’ha fet una política fiscal responsable 
actualitzant els impostos  per garantir el mateix nivell dels serveis que hi ha, per oferir-ne de nous i per 
cobrir noves demandes dels ciutadans. El debat sobre les ordenances fiscals ha de mantenir 
coherència i ha de ser responsable amb relació al debat que es farà al mes de novembre per als 
pressupostos del proper any. Considera que tothom veu justificat actualitzar els tributs aplicant l’IPC, ja 
que totes les despeses s’actualitzen amb el mateix criteri.  
 
Demana que no es reiterin tòpics com l’acusació d’afany recaptatori. Hi ha ganes de recaptar allò que 
hem aprovat com a ingressos, com a exercici de responsabilitat. Destaca que el 95% de la recaptació 
s’està fen de manera voluntària i cal ser responsables en aconseguir el cobrament del 5% que resta. 
No s’augmenten els impostos pel fet d’augmentar-los i esmenta com a exemple el treball dut a terme 
per aplicar topalls en els increments d’alguns tributs, com l’IBI, que només són aplicats en 6 municipis 
de tot Espanya. També destaca la bonificació de l’IBI per a les famílies nombroses o les bonificacions 
per a habitatges protegits. Demana que es faci l’esforç de no barrejar conceptes dient que per 
l’increment de l’IBI  la gent marxa de la ciutat a viure a altres localitats veïnes o que per culpa d’aquest 
impost s’està castigant el teixit productiu de la ciutat. El Govern té un model d’ordenances fiscals que 
ha presentat públicament i no vol despistar ningú.  
 
Explica que, amb caràcter general, l’actualització de tributs es fa aplicant la mitjana dels increments de 
l’IPC de Catalunya i de la província de Lleida, que és el 4,2%. Hi altres ordenances que es congelen, 
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com l’impost de circulació o la tarifa de zona blava de resident. Altres tributs s’actualitzen per sota del 
percentatge esmentat (els enumera) i altres tenen un tractament especial (com és el cas de l’IBI). Pel 
que fa a les esmenes dels grups de l’oposició, anuncia que seran rebutjades per garantir la coherència 
de la proposta i pel contingut de les mateixes esmenes (les explica de forma més detallada). Creu que 
la proposta reflecteix una política fiscal responsable i que aplica uns criteris de prudència, de 
progressivitat i d’equitat.  
 
El Sr. Pané no sap fins a quin punt el Govern ha pogut obtenir la complicitat dels grups de l’oposició 
quan van acordar aplicar uns increments de tributs fonamentats en un criteri objectiu, com és el de la 
mitjana dels increments de l’IPC de Catalunya i de la província de Lleida; de vegades ha semblat que 
hi estaven d’acord i altres no ha estat així. Defensa l’aplicació de sistemes objectius que permetin la 
revalorització dels ingressos sense que calgui que els ciutadans hagin de fer un esforç impossible. 
S’ha aplicat aquest criteri general amb algunes excepcions a la baixa. Creu que en aquest mandat s’ha 
donat a la ciutadania un criteri objectiu no subjecte a partidismes o a necessitats extraordinàries o 
inventades. Aplicar un IPC implica per a l’Ajuntament fer servir criteris de justícia. Aquesta any, el 4,2% 
és una xifra elevada, però nosaltres, com a administració, hem pagat unes despeses incrementades en 
aquests percentatges (en consums, prestació de serveis, etc.). És un criteri no arbitrari i objectiu. L’IPC 
pot ser elevat alguns anys com enguany; per aquest motiu i per tal de ser equànimes s’ha aplicat 
algunes mesures i increments inferiors al percentatge de l’IPC.  
 
Diu que la política impositiva de l’Ajuntament probablement no sigui molt progressiva per les 
característiques de les figures tributàries; malgrat això tendeix a ser-ho. La política pressupostària de 
despesa fa que s’augmenti el caràcter de progressivitat. S’atenen especialment les necessitats de les 
persones i sectors que requereixen més serveis o tenen menys capacitat econòmica. La política 
impositiva no és un afany recaptatori, tendeix a ser progressiva i incrementa la progressivitat amb la 
política de despesa. No es pot obviar que els ingressos són imprescindibles per finançar la despesa.  
Hi ha un criteri objectiu en l’increment dels ingressos i una política de justícia en la despesa que es 
reflecteix en el pressupost. Comenta que s’ha aplicat la meitat de l’increment de l’IPC en prestacions 
més necessàries per a les persones, situades en el terme dels serveis socials. S’ha intentat ser justos. 
Sobre les esmenes dels grups de l’oposició, no dubta de la seva bona intenció; malgrat això, creu que 
si s’atenen les esmenes i després es relacionen amb les peticions que els grups formulen en el 
moment de fer el pressupost es produeix una situació impossible. No es pot fer la política de despesa 
que l’oposició demana amb una política impositiva com la que proposen en les seves esmenes. Per 
aquest motiu no poden ser ateses les esmenes esmentades.  
 
La proposta del Govern no és lesiva per als ciutadans en general. Hi ha sentit de la justícia en mesures 
com les aplicades a l’IBI o en algunes tarifes de serveis que s’incrementen per sota de l’IPC. 
L’aplicació de les ordenances fiscals permetran mantenir el ritme de prestació de serveis i d’inversions 
que la ciutat necessita. Creu que la política fiscal aplicada és raonable, objectiva i justa en la despesa. 
Cal considerar que molta de la despesa de l’Ajuntament es destina al contingut del Pacte social per a 
la ciutadania que té una voluntat de redistribució i reverteix en un salari social que es finança 
mitjançant els tributs que recapta l’Ajuntament.  
  
El Sr. Sàez esmenta que en passades legislatures el seu grup havia demanat que hi hagi un acord 
impositiu global, fonamentat no només en un sol IPC, per tal de buscar una solució més central. En el 
present mandat aquest objectiu es va concretar en forma d’acord pels quatre anys, amb la confluència 
dels dos IPC que ara es proposen. En el Ple s’han plantejat tres proposicions: la primera, la 
confluència de l’IPC català amb l’IPC de Lleida; la segona triar un sol IPC de forma aleatòria i una 
tercera que proposa reduir a la meitat el resultat de la primera de les opcions. Aquesta darrera opció 
suposaria un empobriment anual permanent de la relació entre ingressos i despeses a l’Ajuntament. Es 
pot discutir el model, però cal considerar que s’aplica allò que es va acordar. Objectivament parlant, 
l’IPC és elevat i això repercuteix no només en els impostos municipals sinó en la compra de béns i 
serveis.  
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Destaca que la revisió cadastral podria haver suposat un important increment d’ingressos encara que 
s’haguessin congelat els tipus. No s’ha fet res d’això; s’ha buscat uns topalls que permeten que més 
del 75% dels immobles tinguin augments per sota del 6%, tot i que l’actualització cadastral és més del 
doble (explica casos concrets per justificar-ho). S’incrementen també en el temps les bonificacions per 
als habitatges protegits. S’aplica només l’increment del 2,1% per a les taxes anomenades socials. Si hi 
hagués afany recaptatori, ens podíem haver estalviat les bonificacions i els topalls que es proposen. 
Costa renunciar a obtenir recursos quan hi ha molts projectes per fer. El debat s’ha de concentrar, 
doncs, sobre el model que s’ha d’aplicar; de l’actual, n’estan satisfets per haver-lo mantingut durant 
quatre anys (tot i que pugui ser millorable). No s’ha aprofitat la revisió cadastral per forçar augments 
més importants. També es podria debatre si la regulació de l’IBI és la correcta, si cal aplicar el mateix 
tipus a tots els habitatges amb independència del seu valor cadastral o del nombre d’immobles que es 
tinguin o si aquests índex són justos o no.  Creu que tenim l’obligació de posar-nos d’acord per 
reclamar que els tributs s’apliquin d’una manera més progressiva; cal posar-se d’acord amb altres ens 
locals perquè  els que més tinguin siguin els que compensin els que tenen menys. Aquesta és la 
filosofia que ha motivat aplicar topalls en l’IBI, per propiciar la redistribució de recursos i una més justa 
distribució de la càrrega fiscal. Cal començar a debatre quin és el model fiscal que volem no només per 
al nostre Ajuntament sinó per al conjunt de ciutats.  
 
La Sra. Arnalot recorda que l’any passat, quan es va tractar la modificació de  les ordenances al més 
de juliol, es va advertir sobre l’excepcionalitat d’aquestes dates per aprovar una qüestió tan important 
com la fiscal; en aquell moment, el Govern va al·legar que el canvi de dates obeïa a raons de caràcter 
tècnic amb relació a la revisió cadastral que afectava l’IBI. Pregunta quina és la raó aquest any, per 
debatre les ordenances fiscals en període estival. Creu que el Govern busca les dates en què aquest 
debat pugui ocasionar el menor rebombori. Les ordenances han d’entrar en vigor l’1 de gener i no es 
justifica l’avançament de cinc mesos en l’aprovació inicial. La manera de finançar la ciutat és un dels 
debats més importants de la política municipal i el Govern vol fer passar el tema d’amagatotis. Demana 
valentia per fer aquest debat quan ho fan la resta d’ajuntaments i com s’ha fet al nostre durant els 
darrers mandats. El Govern sap que als ciutadans no els agradarà l’increment dels tributs en un 4,2%. 
També és contradictori que, malgrat l’avançament del debat, s’hagi presentat la proposta d’ordenances 
a l’oposició amb molt poc de temps per estudiar-la.  
 
Anuncia el vot contrari del seu grup per importants discrepàncies, no només en la forma sinó en el fons 
de la proposta. Les concepcions del Govern i de l’oposició són i han estat antagòniques. Uns proposen 
un IPC intermedi entre el de Lleida i el de Catalunya; el seu grup proposa la referència de l’IPC estatal. 
La diferència acumulada entre les dos propostes (en els darrers quatre exercicis) és de més de 2,7 
punts, que suposa una distància d’un 18%. Dècima a dècima, el poder adquisitiu dels ciutadans 
disminueix, especialment en el cas de les persones que tenen increments salarials aplicats en 
referència a l’IPC estatal. Creu que aquesta actuació no representa la política d’esquerres solidària que 
el Govern diu que fa. Les propostes del grup del PP han tingut en consideració l’esforç dels ciutadans 
en el finançament de les obres  i serveis i també els principis d’equitat i justícia distributiva. Defensa la 
congelació de l’IBI per tal que Lleida no ocupi un dels primers llocs en les llistes de municipis que tenen 
un IBI més elevat. L’impost de circulació està sotmès a les limitacions legals previstes, però el seu grup 
proposa bonificar més  aquells vehicles que contaminen més; si no s’aprova aquesta esmena caldrà 
entendre que preocupa més la recaptació que el medi ambient. Una altra esmena vol fomentar la 
construcció d’habitatges protegits i concertats (d’iniciativa pública i privada). Opten per una bonificació 
màxima del 95 % en l’impost de plusvàlua, ja que consideren que les herències estan prou gravades 
fiscalment.  Defensa també l’esmena presentada amb relació a la venda de gossos de la canera; 
demana a la regidora responsable que valori la procedència d’aquesta mesura. 
 
Anuncia el seu vot contrari a la proposta del Govern ja que considera que Lleida continuarà sent una 
de les ciutats pitjor situades en les relacions d’import de tributs de tot l’Estat espanyol. Aquest lloc 
s’ocupa gràcies a una política d’esquerres fonamentada en un ànim eminentment recaptatori, que no 
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confia en la iniciativa privada i que escura la butxaca als més dèbils. No poden votar afirmativament ni 
abstenir-se quan els  han estat rebutjades totes les esmenes. Acusa també el Govern de manca de 
diàleg.  
 
El Sr. Tugues considera que aquest debat hauria d’haver-se fet, com sempre, passat l’estiu; l’any 
passat, per un motiu excepcional com la revisió del cadastre, es van avançar les dates d’aprovació de 
les ordenances. Fer aquests debats al mes de juliol poden fer pensar que es vol passar aquest tema 
“d’amagatotis” i amb una certa voluntat d’ocultació. El criteri explicat pel Govern sobre l’actualització 
d’ordenances és un criteri que permet saber de manera certa quin serà el percentatge d’increment de 
tributs, però, des del punt de vista del seu grup, té l’inconvenient de la rigidesa. El Govern es va 
autocondicionar amb aquest criteri i ara en són presoners, no es preveu la possibilitat de variar-ho. 
Enguany tothom coincideix que el percentatge d’augment és elevat; especialment tenint en 
consideració que els treballadors i pensionistes no han vist incrementades les seves retribucions en 
aquesta proporció i el seu poder adquisitiu decreix.  
 
Creu que és una constatació objectiva afirmar que tots els impostos que s’apliquen estan en la banda 
més alta. En l’IAE, el coeficient de situació que pot fixar l’Ajuntament té una banda en la qual el mínim 
està en l’1,664% (quan aquest mínim pot ser des del 0,4%) i la màxima està situada en el 2,995%, al 
83,2% de la banda alta. Quant a l’ICIO, la Llei permet un coeficient màxim del 4% i l’Ajuntament aplica 
el 3,67%, tenint també en consideració que la llicència de primera ocupació grava la mateixa base en 
un 0,30%; pràcticament s’aplica el màxim. En l’impost de vehicles la congelació del tribut els  ve 
donada per la pròpia normativa, ja que no podrien incrementar-la ni tan sols un 3,5%. No sap si 
legalment és possible aplicar criteris de progressivitat en l’IBI com ha comentat el Sr. Sàez; el que sí 
que és possible és que en l’import de vehicles l’Ajuntament fixi uns coeficients diferents tenint en 
compte el seu cavallatge (anuncia que aquesta mesura serà proposada en el seu proper programa 
electoral).  
 
Pel que fa referència a l’IBI (l’impost municipal més important) està d’acord en el fet que el debat de la 
tributació s’ha de fer en relació amb la despesa que finança. Durant els darrers quatre anys, segons el 
Govern l’IBI ha pujat un 15,05%; l’augment real, però, en el rebut dels ciutadans, haurà estat un 24, 
34%. En els darrers tres pressupostos, la quantitat prevista per recaptació de l’IBI ha augmentat al 
24,42% (comptant l’augment que pugui fer-se enguany, aquesta xifra podrà incrementar-se fins un 
34%). Passem del 15% al 34%, no només per la incorporació de nous immobles sinó perquè  la 
pressió fiscal és superior a la que el Govern de la Paeria diu. A més, en els darrers tres anys s’ha 
ingressat més del que hi havia pressupostat per uns imports que suposen més de  3.245.000 euros. 
L’eficiència recaptadora és notable. La repercussió en els ciutadans d’aquest esforç fiscal no és la 
mateixa. Hi ha discrepància entre Govern i oposició sobre el funcionament dels serveis més 
importants, i és evident, ja que la valoració sempre té un element subjectiu. Però, hi ha elements 
objectivables com és l’eficàcia inversora. L’any 2003, el compliment efectiu del capítol 6 va ser del 
61%, l’any 2004 del 33% i l’any 2005 del 35%. La mitjana d’eficiència en la inversió dels darrers tres 
anys és del 41%. És  per aquestes dades que el seu grup demana moderació en l’increment fiscal. 
Demana a la Sra. Minguez que expliqui els efectes reals de la congelació del coeficient i l’augment dels 
topalls. Vol saber quan representa de mitjana l’increment de l’IBI proposat ja que, segons les dades  
que té, la quota mitjana s’incrementa en un 10,66% abans d’aplicar els topalls i en un 7,5% després 
d’aquesta aplicació. Hi ha altres alternatives i el coeficient es pot reduir, atès que la base augmenta 
cada any. Si s’hagués aplicat el mateix criteri de l’any passat l’increment  mitjà seria del  5,16%. Per 
aquest motiu el grup de CiU ha proposat la reducció del coeficient fins al 0,688. No entenen els topalls 
aplicats als locals comercials, ja que la immensa majoria del comerciants pagaran com a mínim un 8% 
més que l’any passat; considera que això és una agressió contra el teixit productiu de la ciutat. Clou la 
seva intervenció dient que el Govern no té afany recaptatori: té passió recaptatòria.  
 
La Sra. Minguez respon a la darrera pregunta del Sr. Tugues dient que en una revisió cadastral la 
mitjana no és representativa: el que cal buscar és la moda (el valor cadastral que més vegades es 
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repeteix); a partir d’aquesta moda s’estableixen els topalls, tant als comerços com als habitatges.  
 
El motiu pel qual es proposa fer ara el debat de les ordenances fiscals és perquè no hi ha cap norma 
que fixi quin és el moment en què cal fer-ne l’aprovació inicial, únicament cal respectar els terminis 
d’al.legacions, cosa que es fa. Sobre el tipus d’IPC que s’aplica, defensa el criteri de continuïtat ja 
explicat i es pregunta quin seria el debat si l’IPC estatal fos superior a la mitjana que serveix de base 
per l’increment tributari. Respecte a les esmenes del PP diu que les han estudiat a fons, però que no 
podien ser acceptades per raó de coherència amb la proposta general del Govern i perquè algunes ja 
estan recollides encara que amb imports diferents.  
 
Considera que no és cert (i l’oposició ho vol convertir en una llegenda urbana) que Lleida sigui una de 
les ciutats amb els impostos més elevats d’arreu de l’Estat. Explica l’exemple de l’ICIO:  en la llista de 
les 52 capitals de província Lleida ocupa el lloc 34. En l’IAE hi ha moltes ciutats que estan per davant 
de Lleida (les anomena). Pel que fa a l’impost de vehicles Barcelona i Tarragona tenen el coeficient 2, 
Lleida  l’1,95 i Girona a l’1.94. Sobre l’IBI  tant Barcelona com Tarragona i Girona tenen tipus superiors 
a Lleida (en comenta també altres exemples). La tarifa de zona blava és la més barata de les capitals 
de província catalanes. Sobre la tarifa d’escombraries també tenim la tarifa  més barata de les capitals 
catalanes comparant les categories més altes de carrers.Torna a rebatre la idea de l’afany recaptatori. 
S’ingressa més d’allò pressupostat perquè es fan els pressupostos amb uns criteris de prudència. Els 
tributs municipals no són l’element determinant per  comprar un habitatge. Es pot discutir quin ha de 
ser el finançament dels Ajuntaments però la proposta de l’equip de govern és incrementar els impostos 
segons el comportament de la inflació i no tots els tributs s’incrementen amb aquest percentatge. La 
proposta aplica criteris de prudència, de progressivitat i d’equitat.  
 
La Sra. Rivadulla vol aclarir la opinió del Govern amb relació a les propostes de caràcter ambiental 
presentades pels grups de l’oposició. Considera que és molt positiu que aquests dos grups manifestin 
la seva preocupació pels problemes ambientals i per la incentivació que des de les administracions 
s’ha de fer de les energies renovables i altres temes relacionats amb el medi ambient. Diu que 
l’Ajuntament ja fa temps que ha exclòs de l’ICIO les obres que fan referència a energia fotovoltaica o 
altres energies renovables. Les mesures d’incentivació fiscal tenen com a objectiu animar  la població 
a emprar noves formes d’energia sostenible. La nostra ciutat ha anat més enllà i hem aprovat 
l‘ordenança solar que ha suposat un pas important en l’aplicació d’energies renovables (explica quins 
han estat els efectes fins ara i quines són les previsions futures). En aquest moment una norma amb 
rang de llei obliga (a partir del mes d’agost) a emprar aquest tipus d’energies. S’està estudiant que en 
els casos en què no sigui obligatori el fet d’incorporar energia solar es puguin establir mesures de 
bonificació fiscal.  
 
En matèria de residus s’està estudiant incentivar l’ús de les deixalleries amb reduccions en la taxa 
d’escombraries. Sobre les taxes de lacanera creu que ha canviat el concepte: ja no es parla de venda 
d’animals, sinó d’adopció d’animals de companyia. La canera és un lloc en què s’ha constituït un 
centre d’acollida d’animals de companyia que propicia les adopcions. Explica la relació de la taxa 
d’acollida amb relació al cost de l’estada dels animals i els tractaments que cal aplicar-los. El cost 
efectiu del tractament d’un animal és superior als 360 euros i la taxa suposa només 70 euros. 
L’adopció d’un animal de companyia suposa un cost continuat al llarg de la seva vida. Diu, però, que si 
hi ha algun cas especial en què l’import de la taxa és l’únic obstacle per adoptar-lo, es prenen mesures 
específiques per solucionar l’estada dels animals en el centre d’acollida. Diu al grup del PP que poden 
estar tranquils perquè els gossos de la ciutat estan en bones mans.  
 
El Sr. Sàez vol fer dos referències. Al grup del PP els diu que si realment el Govern volgués amagar el 
cap sota l’ala en el debat de les ordenances, el que farien seria aprovar-les en el ple d’octubre, 
coincidint amb els darrers dies de la campanya electoral al Parlament, quan els mitjans de comunicació 
no donarien tanta repercussió a aquest tema. Al ple de novembre no es podrien aprovar ja que no hi 
hauria temps per fer el termini reglamentari d’al·legacions. La Llei que regula les revisions cadastrals la 
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va aprovar el Govern del PP i això ha complicat la gestió d’un tribut tan important com l’IBI. L’actual 
sistema de revisió progressiva (un 10% anual) obliga  que cada any calgui fer correccions de tipus i de 
topalls, cosa que dificulta la gestió (esmenta altres exemples d’ajuntaments que aproven ara al juliol la 
modificació de les ordenances fiscals).  
Al Sr. Tugues li diu que ha fet una barreja de conceptes que té unes conseqüències desastroses. No 
es pot obviar els creixements dels padrons, no es pot obviar la millora de la recaptació en voluntària o 
la millora dels sistemes de recaptació en general. No es poden confondre els conceptes d’increment de 
recaptació amb l’increment dels rebuts. Sobre la crítica al coeficient de l’impost de circulació diu que el 
màxim  és el mateix des que es va aprovar la Llei de les hisendes locals, fa més de vint anys. Les 
actualitzacions s’apropen a uns topalls que van ser fixats fa més de vint anys. Lleida no té els impostos 
més cars: es troba en la mitjana dels municipis similars. Sobre els comentaris que s’han fet en 
referència a l’augment dels tributs sobre un immoble, pregunta si un habitatge té el mateix valor ara 
que fa quatre anys.   
 
La Sra. Arnalot respon a la Sra. Minguez dient que el seu grup defensa l’aplicació de l’IPC estatal atès 
que els sous s’actualitzen tenint en compte aquest índex; en cas contrari, es perd poder adquisitiu. 
Demana que es compari amb altres ajuntaments per saber en quin lloc estem  quant a la càrrega 
tributària; considera que estem entre els primers. Rebat que la idea que gran part dels ajuntaments 
tractin ara (al mes de juliol) l’actualització de les ordenances fiscals i esmenta casos com el Barcelona i 
la tradició de l’Ajuntament de Lleida. Creu que en l’època estival la transcendència de la notícia és 
menor i que aquest any es vol allunyar aquest debat del període electoral. A la Sra. Rivadulla li diu que 
cal donar totes les facilitats possibles per adoptar gossos. Entenen que hi ha despeses, però creu que  
cal donar totes les facilitats per fomentar les adopcions perquè hi pugui accedir tothom; l’afecte als 
animals no pot ser avaluat econòmicament.  
 
El Sr. Tugues celebra que aquest debat s’hagi conduït pels camins del respecte democràtic tot i les 
discrepàncies entre els grups del Govern i de l’oposició. Respon al Sr. Sàez dient que creu que és ell 
qui ha fet una barreja no comprensible. En finalitzar la seva intervenció ha preguntat si un habitatge té 
el mateix valor ara que fa quatre anys. Respon dient que no està gens content que el seu pis valgui 
més ara que quan el va comprar. Aquests increments beneficien els especuladors, que compren els 
immobles per fer negoci i ajuden a encarir el preu de l’habitatge. La majoria dels ciutadans tenen el seu 
habitatge per viure i aquest habitatge dóna el mateix rendiment ara que quan es va comprar (ara, en 
tot cas, comporta més despeses). Per la major part de la gent els habitatges no són renda sinó 
despesa. Avui els impostos són més cars sense que s’incrementi cap rendiment.  
A la Sra. Minguez li diu que no coincideix alguna de les dades que ha facilitat, com en el cas de 
l’increment de l’IBI de Mataró (explica el cas concret). Creu que les estadístiques poden donar lloc a 
confusió. No ha contestat les preguntes sobre la mitjana de l’IBI ni ha negat la dada de l’augment mitjà 
d’aquest tribut. Creu indubtable que si no hi hagués topalls l’increment mitjà seria del 10,66%. 
L’augment del 7,5% és una dada obtinguda a partir de les xifres del cadastre, comptabilitzant els 
immobles que hi havia en cadascun dels trams i comptant els topalls. Aquest 7,5 és molt diferent al 
4,2% d’augment general dels tributs que s’anuncia. Lamenta que la regidora no li hagi facilitat les 
dades que ha demanat, si no és que el Govern accepti com a bona la dada de l’augment del 7,5% de 
mitjana.  Clou la seva intervenció dient que governar té moments satisfactoris, però també té moments 
ingrats com aquest en què cal apujar els tributs. Vol fer una proposta per corresponsabilitzar-se en una 
decisió ingrata com la de l’increment fiscal: anuncia que votaran a favor d’aquestes ordenances fiscals 
si l’augment efectiu  és del 4,2%; si es fixa el coeficient de l’IBI al 0,702, l’increment mitjà d’aquest 
impost serà del 4,2%  (amb un topall del 4 i per a la resta d’immobles del 5,5%). Si no és així, el vot del 
grup de CiU serà contrari. Anuncia que votaran en contra de les esmenes 1 i 2 del grup del PP (per 
coherència amb les propostes del seu grup), se n’abstindran en la darrera esmena i donaran suport a 
la resta. 
 
La Sra. Minguez reitera l’apel·lació a la coherència i a la responsabilitat dels grups en aquest debat. 
Creu que la proposta que ha fet el grup de CiU està bé de cara a la galeria, però no és creïble; 
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considera que sigui quina sigui la proposta del Govern, el grup de l’Ajuntament aplica els criteris que 
creu oportuns i que l’aplicació de topalls i la reducció del tipus demostren que el Govern no té afany 
recaptatori. Hi ha ajuntaments que tot i la revisió cadastral no abaixen els tipus.  
 
Sobre la intervenció de la Sra. Arnalot, recorda que el pacte conveni de l’Ajuntament preveu 
compensacions en cas de pèrdua de poder adquisitiu amb relació a l’IPC. Sobre l’impost de circulació 
diu que la quota més barata és de 45 euros i la més cara és de 68 euros; en aquest ventall de 24 euros 
hi ha les quotes dels cinquanta-dos municipis capitals; la diferència és òbviament petita. No és cert que 
l’impost de circulació a la ciutat sigui el més car de l’Estat.  
 
Reitera al Sr. Tugues que no se sap quin serà l’increment de recaptació del qual tant ha parlat. És 
agraït governar quan s’aplica una política fiscal com la que està aplicant el Govern durant aquests 
quatre anys; una política feta a favor de les famílies (esmenta les bonificacions aplicades en aquest 
sentit) i quan es fa una política fiscal participativa (comenta els acords amb l’horta, el gremi dels 
garatges, les comunitats de propietaris, les AMPA o els sindicats). La política fiscal és moderna, 
sostenible, responsable, progressista i equitativa. Per aquests motius anuncia el vot favorable del seu 
grup a l’expedient de les ordenances fiscals.  
 
 
Abans de passar a la votació, el Sr. alcalde agraeix la feina feta pels serveis tècnics d’Economia per 
preparar aquestes ordenances fiscals. Creu que es bo separar el debat dels ingressos (que es fa en 
aquest Ple) del debat del pressupost que fixarà les tasques, els serveis i les inversions que seran 
prioritaris. Estem aplicant en l’IBI un sistema de topalls progressius que pal·lia l’efecte de la revisió 
cadastral que cal fer cada deu anys. Els creixements dels percentatges en les ordenances no es poden 
lligar als creixements dels ingressos globals que se’n deriven, ja que les ciutats creixen de manera 
horitzontal, però hi ha un creixement vertical de les tarifes; el creixement global dels ingressos ve 
marcat pel vector d’aquests dos increments. Es manté el compromís assumit, quan es va començar 
aquest Govern, d’aplicar la mitjana dels IPC de Catalunya i de Lleida. Globalment s’estan complint 
aquests compromisos i quan s’ha presentat un cas, com el de la revisió cadastral, s’han buscat 
sistemes de topalls que moderin l’increment que es podria derivar d’aquesta revisió.  
 
 
(El resultat de les votacions de les esmenes i de la proposta de l’equip de govern està reflectit en la 
part dispositiva de l’acta.)  
 
 
Punt número 27. Concurs per a l’adjudicació d’un contracte de concessió d’obra pública per a 
un equipament destinat a la Prefectura de la Guàrdia Urbana.  
 
La Sra. Arnalot creu que és gairebé ineludible la seva intervenció en aquest punt de l’ordre del dia, 
atès que fa molts anys que el seu grup demana l’execució d’aquest equipament. Recorda que durant 
tot el temps que ha estat de regidora, per la festivitat de Santa Cecília s’ha promès que es faria la nova 
caserna de la Guàrdia Urbana. Darrerament ja no gosaven fer aquesta promesa. S’ha parlat 
nombroses vegades d’alternatives per ubicar la nova caserna i al final ens tornen a quedar al mateix 
lloc on  són. Creu que per arribar a aquesta conclussió no calia haver fet tantes propostes diferents. 
Espera que aquesta alternativa sigui la definitiva i que realment es porti a terme. Lloa la qualitat i la 
tasca que desenvolupa el cos de la Guàrdia Urbana i creu que no es mereixen estar com han estat els 
darrers anys: malament. Espera i desitja que aquest acord sigui el definitiu i que la Guàrdia Urbana 
tingui un lloc en condicions. Anuncia el vot a favor del seu grup. 
 
El Sr. Alonso respon a la Sra. Arnalot i agraeix el reconeixement que ha fet de l’excel·lent tasca que 
du a terme la Guàrdia Urbana. Explica que si s’ha optat per la ubicació de la nova caserna en el solar 
on és l’actual és simplement perquè s’ha considerat que és la millor, és un lloc molt cèntric de la ciutat i 
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amb les noves vies (Prat de la Riba) les comunicacions amb la resta de la ciutat seran especialment 
bones. El projecte s’ha estudiat amb l’Àmbit d’Urbanisme per aconseguir les millors condicions. En 
aquest moment les instal·lacions són absolutament adequades i s’ha  remodelat  les instal·lacions 
provisionals perquè estiguin en les millors condicions. Explica que el procés d’ampliació del cos que 
l’actual equip de govern ha dut a terme fa que les instal·lacions siguin ara insuficients; aquest projecte 
permetrà que la Guàrdia Urbana tingui en el futur els equipaments més correctes. Creu que aquest 
projecte ha estat un objectiu de tots els grups polítics de la corporació. 
 
La Sra. Arnalot diu que la seva intervenció no ha fet més que exposar els fets reals de la situació que 
hi ha fins al dia d’avui. Continua opinant que les condicions en  què estan les actuals instal·lacions de 
la Guàrdia Urbana no són les més adequades i correctes. Creu que és una veritat incontestable. 
Espera realment que la Guàrdia Urbana  pugui  gaudir de la nova caserna i que reuneixi les millors 
condicions possibles. Espera  ser invitada a la inauguració d’aquest equipament, encara que ja no sigui 
regidora.  (Sobre aquesta darrera petició el Sr. alcalde diu que no dubti que per Santa Cecília rebrà la 
invitació oportuna).  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt número 42. Proposta per aprovar el Projecte de recuperació i integració mediambiental 
dels Camps Elisis i la canalització del riu Segre – Fase II 
 
La Sra. Alòs comenta (tal  com van dir a la C.I. d’Urbanisme) que el projecte de recuperació dels 
Camps Elisis que presenta el Govern no els  acaba de satisfer. Per aquest motiu no hi votaran en 
contra sinó que s’abstindran de votar. Tanmateix li agradaria que l’equip de govern no tornés a repetir 
la frase  que el grup de CiU s’oposa a tots els grans projectes de Lleida, ja que considera que dir això 
es falsejar la realitat. Creu que la realitat demostra tot el contrari: el grup de CiU sempre ha defensat 
grans projectes per a Lleida i ho ha demostrat any darrere any amb les esmenes als pressupostos i els 
annexos d’inversions (n’esmenta i en recorda diversos exemples). No cal confondre els grans projectes 
de ciutat amb els projectes que el Govern porta per aprovar-los i que espera que siguin aplaudits per 
tothom perquè, en cas contrari, poder dir que no s’està d’acord en  els grans projectes de ciutat. El 
grup de CiU té una altra visió d’aquests grans projectes. Amb relació als Camps Elisis diu que quan es 
faci el nou Palau de congressos no tindrà cap sentit el Palau de Vidre i que hauria estat millor fer un 
projecte de remodelació més ambiciós que no comportés la continuïtat del vell palau. No estan d’acord 
amb partir en dos la zona amb el nou vial del c/ de Santa Cecília. No estan en contra dels grans 
projectes de ciutat, sinó en alguns dels projectes concrets que l’equip de govern posa a votació. 
 
El Sr. alcalde agraeix l’abstenció anunciada, ja que les regles de la semàntica associen l’abstenció 
amb la paraula “sí”.   
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, PP, ERC-EV i ICV-EA i 7 abstencions del grup de 
CiU.  
 
Punt número 44. Moció conjunta dels grups municipals relativa a l’alternativa del traçat de la 
Variant Sud de Lleida 
 
El Sr. Gavín explica que denota una petita diferència en el text consensuat de la moció amb relació a 
allò que pensaven que s’havia acordat. Quan es demana a la Generalitat que estudiï dues noves 
propostes, en realitat es planteja una sola nova alternativa: la d’alliberar de peatge l’autopista. Sobre la 
segona proposta el Departament de Política Territorial i Obres Públiques ja ha fet públic que ho preveu 
com una possible alternativa als traçats actuals.   
 
El Sr. alcalde explica que l‘opció presentada per l’equip de govern al Departament de PT i OP és una 
opció en la qual s’utilitza parcialment el tram que ara ja està lliure de peatge (és a dir,  el tram d’accés) 
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i, a partir d’aquest punt, seguir per un nou traçat més o menys paral·lel al de l’autopista. No s’enllaça 
directament amb l‘opció 4 (opció blava), sinó que és a partir del punt proper al peatge (passat el límit 
d’Albatàrrec) i a partir d’allà es plantejarà un traçat alternatiu del qual s’explica la filosofia, però que no 
està matemàticament definit.  
 
El Sr. Gavín creu que l’objectiu del tex de la moció és molt similar en una o altra redacció. Cal 
significar, però, que queda clar que la proposta es refereix al traçat que s’allunya de Rufea, que va cap 
els límits del terme entre Alcarràs i Lleida i que, per tant, evita l’afectació que sobre l’horta  comportava 
el primer traçat que es defensava.   
 
S’aprova per unanimitat 
 
Punts números 46 i 47. Debat conjunt relatiu a les mocions presentades sobre el conflicte actual 
del Pròxim Orient 
 
El Sr. Pané obre el torn d’intervencions dient que no pot donar suport a la moció presentada pel grup 
de CiU, atès que els seus principis són de caràcter totalment general i no es plantegen d’una forma 
específica amb relació a un conflicte que té unes causes i unes determinades actuacions polítiques 
d‘uns governs amb relació a altres governs. Qualifica aquesta moció de pura abstracció sobre un 
conflicte que fa molts anys que és sagnant i que està causat per l’actuació d’uns governs 
expansionistes que actuen contra les legítimes oportunitats d’altres pobles que han estat ocupats.  
Considera que la moció presentada pels grups del Govern fa una referència força més clara i més 
estricta al conflicte concret i a la situació actual; això que es demana està relacionat amb els fets 
concrets que s’estan produïnt. En aquesta segona moció es marquen quines són les responsabilitats 
d’uns i altres; es concreten responsabilitats i es concreta qui té la possibilitat d’evitar aquesta tragèdia i 
aquest drama. Creu que no es pot prescindir de parlar de responsabilitats després de gairebé 
cinquanta anys de conflicte; quan ja totes les nacions i institucions han dit allò que havien de dir i quan 
s’han incomplert les resolucions de les Nacions Unides per part d’un estat que ha envaït altres territoris 
que no li són propis. No es pot dir simplement que desitgem la pau, cal pronunciar-se sobre els drets 
que tenen els pobles a no ser envaïts i a constituir un estat amb fronteres i territoris viables. 
 
El Sr. Sàez anuncia que donarà suport a la moció presentada pels grups del Govern i creu que no té 
sentit votar favorablement les dos mocions (la del Govern i la de CiU) ja que tenen plantejaments 
diferents. La moció dels grups del Govern recull els plantejaments del Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament, en  què es demana el cessament de les hostilitats, el retorn de les persones 
il·lícitament retingudes i que els danys col·laterals de l’acció d’un exèrcit deixi de ser la pèrdua de vides 
humanes de la població civil o d’observadors de Nacions Unides. Condemnem el terrorisme, i 
especialment aquell que és més pervers: quan es practica sota l’estructura d’un estat i a través d’un 
exèrcit regular. Totes les formes de violència són condemnables i el nostre posicionament ha de ser 
clar en un compromís ètic: que una població civil no pugui ser massacrada en resposta a uns 
segrestos o en resposta a uns atacs terroristes. Aquests plantejaments són més evidents en la moció 
presentada pels grups del Govern i per això  donaran suport a la seva moció.  
 
La Sra. Arnalot comença la seva intervenció dient que en qualsevol conflicte armat les dues parts 
tenen la seva culpa i també poden tenir la seva part de raó. Manifesta estar completament d’acord amb 
la moció presentada pel grup de CiU, especialment perquè és una defensa clara de la pau i una 
condemna de tot tipus de terrorisme. Creu que la moció dels grups del Govern només veu i valora una 
part del conflicte, per aquest motiu no hi dóna el seu suport.  
 
La Sra. Alòs explica que van elaborar la moció que han presentat com a  resposta a una moció inicial, 
promoguda pel grup d’ICV-EA, que qualifica de sectària i que només recollia una de les cares de la 
realitat. Per això el seu grup ha fet una moció que pretén ser impecable, que analitzés i fes veure la 
realitat del problema. Parlem de pau i de no-violència; del dolor de totes les víctimes i de la condemna 
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del terrorisme de totes les parts. La voluntat del grup de CiU és la defensa clara de la pau i del diàleg, 
sense maniqueismes. La proposta de CiU  també es basa en una llei aprovada pel Parlament de 
Catalunya (el 23 de juny del 2003) com és la Llei del foment per la pau. Creu que era totalment 
necessari haver llegit l’exposició de motius de les dues  mocions davant el plenari. En aquests dos 
textos es veu clarament la diferència d’una moció i de l’altra. En els acords hi ha força coincidències. 
En la moció dels grups del Govern no es parla de totes les víctimes, no es parla de l’inici del darrer 
problema: es veu únicament una de les perspectives. El grup de CiU creu que el Govern fa una visió 
parcial del problema. Esmenta que aquesta actitud parcial està portant problemes internacionals per 
les actuacions del Govern central (explica i critica les darreres declaracions del president o del ministre 
d’Afers Exteriors). En la moció de CiU es pretén definir la realitat tal com és i parlar de pau i de no-
violència. Es demana la condemna de tots els actes de violència, de tots els actes de terrorisme i de 
totes les formes de destrucció. Estan d’acord amb el primer punt de la moció dels grups del Govern, 
però en contra de la resta dels punts.  
 
El Sr. Alonso lamenta profundament que la moció dels grups del Govern no s’aprovi per unanimitat. 
No és una qüestió de política local sinó una tragèdia internacional en què la població civil està sent 
massacrada en un conflicte militar que qualifica d’il·lògic. Demana  als grups respecte per les posicions 
de tots i creu que no es pot qualificar de sectària o de maniqueista una moció, tal  com s’ha fet. Tothom 
pot tenir el seu plantejament ideològic i és precisament en política internacional on es manifesta més el 
posicionament polític de cada grup. Destaca que en aquestes qüestions hi hagi coincidència entre els 
grups de CiU i del PP. Diu que la moció de CiU només parla dels grups de Hamàs i de Hezbol·lah; no 
fa cap referència a l’exèrcit ni al Govern israelià. Sembla que  els atemptats de la part palestina siguin 
la causa del conflictequan la gran intervenció armada ha estat provocada per l’exèrcit oficial d’Israel. 
Estem davant la situació de la invasió d’un país (el Líban), amb un posicionament internacional 
complicat, amb més de 600 morts fins al moment, amb l’assassinat de quatre “cascos blaus” de les 
Nacions Unides després de múltiples advertiments.  Creu que no valen postures tèbies. Cal 
condemnar les dues parts en conflicte tal  com es fa en la moció del Govern; s’exigeix el cessament de 
totes les accions que provoquen el conflicte (des les dues parts). Però, és evident que uns coets han 
provocat unes desenes de morts i l’acció de l’exèrcit israelià ha provocat més de sis-cents morts. 
Defensa el posicionament del Govern central i les declaracions del seu president i del ministre 
Moratinos.  
 
El Sr. Pané respon a la Sra. Alós dient que cal llegir molt d’allò que s’ha escrit sobre el conflicte de 
Palestina, però no només des del costat del sionisme sinó també des del costat dels legítims drets pel 
poble palestí (mai no reconeguts per Israel). Cal saber que va significar el naixement del terrorisme en 
aquell territori i qui ho va protagonitzar. Cal veure en la història recent si determinats actes bèl·lics d’un 
estat (o no bèl·lics però relacionats) han massacrat no només territoris i infraestructures sinó persones. 
La situació present té un origen en el passat d’uns problemes que algú no ha volgut resoldre mai. Diu 
que CiU s’alinea amb les posicions més conservadores de la comunitat internacional i que això suposa 
estar a la vora dels qui estan negant els drets nacionals i el progrés d’un altre poble. La moció del 
Govern demana el cessament d’hostilitats de les dues parts, però amb les responsabilitats que 
corresponen a un i a altres i a la comunitat internacional.  
 
El Sr. Sàez creu que cadascú ha d’assumir les seves responsabilitats, i les responsabilitats de grups 
armats (en molts casos autoorganitzats) són les del propis grups i dels seus components, moltes 
vegades formats per familiars de persones massacrades per ocupacions militars. La causes de la 
formació d’aquests grups són difícilment comprensibles des de la nostra mentalitat. Però des de la 
democràcia no podem acceptar mai que s’utilitzin les estructures d’un estat i un exèrcit regular per 
arrasar la població civil i per actuar amb assassinats selectius. Aquesta actuació d’un estat és la 
negació de l’estat de dret. Tots els pobles mereixen la nostra solidaritat, però especialment aquells que 
estan vivint una ocupació militar i sofrint destrosses de tot allò que intenten construir. Es inadmissible 
que un estat faci servir totes les armes que té contra la població civil per fer front a atacs terroristes. 
Demana aquesta reflexió global que és la mateixa que ha fet el Fons Català de Cooperació al 
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Desenvolupament.  
 
La Sra. Arnalot es remet a la primera intervenció on ha manifestat la posició del seu grup sobre les 
mocions i el motiu pel qual votaria a favor de la que ha presentat el grup de CiU i en contra e la que ha 
presentat el Govern.  
 
La Sra. Alós diu al Sr. Sàez que estem parlant de pau, no d’altra cosa. Les dues mocions volen parlar 
de pau, però en termes diferents. El conflicte demana molta serenor i no es pot jutjar només per una 
sola de les parts; és un conflicte polièdric. La moció dels grups del Govern només valora una part del 
conflicte. Rebutja la idea manifestada pel Sr. Pané en el sentit de voler fer creure que únicament ha 
llegit la interpretació històrica del conflicte des de la part sionista, cosa que és totalment incerta. 
Respon al Sr. Alonso dient que hi ha dos mocions, i no es pot queixar  que la seva no sigui aprovada 
per unanimitat quan la de CiU no obté el suport dels grups del Govern. Cal parlar de pau i no d’una 
visió sectorialitzada d’un conflicte molt complex i que porta moltes reflexions. Una transposició a 
Europa del grup Hamàs representaria l’extrema dreta, per conceptes polítics i per semàntica. Tots els 
morts d’aquest conflicte i el patiment de la gent surt de decisions de despatx (d’Israel, del Líban, d’Iran 
 d’altres que teòricament no tenen res a veure directament amb aquest conflicte). Defensa el just terme 
de la paraula pau. 
 
El Sr. Alonso reitera que hi ha un conflicte bèl·lic, una invasió d’un país contra totes les normes 
internacionals i de les Nacions Unides, han mort més de sis-centes persones, han estat assassinats 
quatre “cascos blaus”. Hi ha una acció que requereix una crida urgent a la comunitat internacional, 
sense el vet que imposen els Estats Units tradicionalment. Cal una crida urgent a la pacificació. 
 
(El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.)     
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 

1. Pregunta de la Sra. Arnalot.  El dia 15 de juliol passat, un grup de joves va substituir la placa 
del carrer de l’Alcalde Areny per una altra placa. Aquest no va ser un fet aïllat, ja que amb 
anterioritat havien fet accions similars. La diferència està que en aquest cas havien avisat 
prèviament d’aquests fets i la Guàrdia Urbana hi era present. Pregunta a l’Alcaldia per quins 
motius no va donar l’ordre a la Guàrdia Urbana per tal d’evitar un acte il·lícit i incívic. Al mateix 
temps demana al Sr. alcalde que el proper mes de setembre es convoqui la Comissió de 
Carrers per aclarir aquests temes i perquè des del mes de juny de l’any passat no s’ha fet 
encara cap reunió. 

 
El Sr. alcalde respon que, en referència a l‘acció esmentada,  la Guàrdia Urbana va  identificar els 
joves que van participar en els fets. Se sap que qualsevol proposta de canvi de noms de vials 
passa per la Comissió Informativa de Carrers i la Sra. Burgués l’ha informat que ja està en curs la 
convocatòria d’aquesta comissió que es farà a començament de setembre.  
La Sra. Burgués comenta que s’han fet ja dos reunions tècniques perquè des d’Urbanisme està 
demanada la denominació de més de 60 carrers de les noves urbanitzacions de la ciutat. Confirma 
que a començament de setembre es convocarà els membres d’aquesta comissió a una reunió per 
aquests motius. 
La Sra. Arnalot  diu al Sr. alcalde que tot i que la Guàrdia Urbana era present quan es van produir 
 els fets comentats no els va evitar. Els ciutadans no poden canviar el mobiliari urbà al ser criteri 
personal; es tracta d’actes il·lícits que la primera autoritat de la ciutat no pot consentir. Espera i 
desitja que al més aviat possible es redacti la demanada ordenança d’incivisme per regular 
aquestes conductes i preveure l’actuació de la Guàrdia Urbana en aquests casos.  
El Sr. alcalde diu que les actuacions policials s’han de prendre en la mesura que serveixin per 
corregir i que mai no puguin causar mals majors; aquesta mesura forma part de la tècnica dels 
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cossos de seguretat. No s’ha generat cap canvi de nom de carrer i la Guàrdia Urbana va 
considerar que allò més prudent que calia fer era identificar els autors dels fets, com a mesura 
més adequada. 
 
2. El Sr. alcalde té una comunicació a fer en aquest apartat. Diu que en els decrets d’Alcaldia 

que el Ple ha conegut, hi ha una resolució per la qual va ordenar que, arran dels incidents del 
PowerPoint que ha estat objecte de debat recent, es demanés al Col·legi Oficial d’Enginyers 
en Informàtica de Catalunya un informe pericial sobre el cas. Lliura una còpia d’aquest informe 
al secretari general perquè l’incorpori a l’expedient de l’acta del Ple. Després dels estudis 
tècnics efectuats es conclou que “.. des del servidor destinat a la gestió del correu corporatiu 
de l’Ajuntament de Lleida no s’ha realitzat l’enviament massiu de correus electrònics  amb 
l’assumpte “La Renovació de l’Isidre Gavín”   acompanyats d’un annex de tamany 695 KB des 
del compte gguiu@paeria.es....” També llegeix altres parts de l’informe i diu que  s’ha fet a 
partir d’una acta notarial sobre els fets. Manifesta que aquesta és la conclusió que lliura a la 
Secretaria General.   

 
El Sr. Gavín diu que es mostra sorprès per la nova forma de reglament que ha inventat l’Alcaldia de fer 
un  autoprec. Quan un grup de l’oposició fa un prec a l’Alcaldia és l’Alcaldia qui ha de respondre. Quan 
l’alcalde es fa un prec a si mateix, vol saber si els grups de l’oposició tenen dret a intervenir o opinar.  
 
El Sr. alcalde respon que no  es tracta de cap nou reglament, sinó del fet de fer constar en acta un 
decret d’Alcaldia en què es demana una auditoria i que ha volgut que el resultat  fos lliurat al conjunt de 
la corporació en aplicació del principi de llum i taquígrafs.  
 
El Sr. Gavín diu que no coneix l’informe del qual el Sr. alcalde ha parlat. Malgrat això, vol fer constar 
que quan va parlar d’aquest afer no es va referir a la difusió del correu electrònic des de l’Alcaldia. Se 
sent absolutament satisfet i contestat amb el fet que s’acceptés l’autoria del correu, encara que primer 
va ser negada, després es va atribuir a les Joventuts Socialistes i, en darrer terme, es va reconèixer. 
Sabent-ne l’autoria és suficient per valorar la “catadura moral” de les persones que manipulaven 
aquestes coses, encara que la difusió no fos feta des de l’ordinador de la Paeria. 
 
El Sr. alcalde demana que es retiri l’expressió “catadura moral”. Atès que l’acusació molt clara que es 
va fer era l’ús de recursos públics i que s’havia difós des de la Paeria aquest document, diu que es va 
sentir  obligat com a alcalde i com a professional de la informàtica a deixar clar que els recursos de la 
Paeria no s’havien destinat a aquesta finalitat. Per aquest motiu  va fer  un decret en què ordenava 
l’auditoria informàtica de la qual avui es presenta el resultat.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


